

By uniting in one place the names of thousands of Canadians opposed to apartheid, the Register reflects the widespread effort and commitment of Canadians to contribute to fundamental change in South Africa. It is hoped that it will also prompt others to take action. Most importantly, however, the Register demonstrates to white South Africans that business with Canada and Canadians cannot continue as usual as long as apartheid remains.

#### Organization of the Register

The Register begins with a description of the types of action taken by Canadians to protest against apartheid.

This is followed by the body of the Register, that is, the list of names. The Register is organized by province and, within each province, entries are divided into the following three groups:

- individuals;
- companies, organisations and institutions;
- governments and elected officials.

The following is a synopsis of the principal types of anti-apartheid action taken by Canadians.

#### 1. Boycott of South African products

- refusing to purchase specific products;

un véritable dialogue avec les Noirs, et à apporter une aide concrète aux populations de couleur sud-africaines.

En réunissant dans un même document le nom de milliers de Canadiens, opposés à l'apartheid, le Registre témoigne de leurs efforts et de leur engagement en faveur de réformes fondamentales en Afrique du Sud. Le gouvernement souhaite que cet exemple encouragera d'autres personnes à prendre des mesures. Le Registre démontre également aux Sud-Africains blancs, et ceci est le plus important, que les relations avec le Canada et les Canadiens ne peuvent plus continuer comme à l'habitude tant que l'apartheid demeure.

#### Présentation du registre

Le registre commence par une description des différents types de mesures prises par les Canadiens en signe de protestation contre l'apartheid.

Vient ensuite le corps du document, c'est-à-dire la liste de noms. Le registre est divisé par province. Les entrées figurant sous chaque province sont réparties en trois groupes:

- particuliers;
- sociétés, organisations et institutions;
- gouvernements et représentants élus.

On trouvera ci-dessous un résumé des principaux types de mesures prises par les Canadiens contre l'apartheid.

#### 1. Boycottage des produits sud-africains

- on refuse d'acheter certains produits;